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Eseménynaptár 

2014.11.09 Alakuló Küldöttgyűlés 

2014.11.18 MECS 

 2014.11.26 HÖK Bevonó délután 

2015. január, február 

MMGV 

 MMSZV 

 Visszajelzés mentoroktól 

Mentorkoncepció elkészítése 

Beszélgetések tisztségviselőkkel 

TTK Nyílt nap 

Mentorjelentkezés 

Küldöttgyűlés a mentorkoncepció ügyében 

2015.02.18 Mentor bevonó előadás 

2015.02.19 

Földrajz-földtudományi Szakterületi 

Bizottsági ülés 

2015.02.20 A mentorjelentkezés lezárása 

2015. február, március Mentorfoglalkozások 

2015.03.07 Mentorkirándulás 

2015.03.21 Játéknap 

 2015. március, április Mentortesztek, Szóbelik 

 2015. 04.25-26. Mentorhétvége 

Az eseménynaptárba csak a Mentorrendszerhez kötődő eseményeket írtam bele. 

A korábbi beszámolóimat elérhetitek az alábbi linkeken: 

http://ttkhok.elte.hu/sites/default/files/kgy-anyagok/2014-12/mentorkoord-beszamolo-

20141206.pdf 

http://ttkhok.elte.hu/sites/default/files/kgy-anyagok/2015-02/mentorkoord-beszamolo-

20150207.pdf 

http://ttkhok.elte.hu/sites/default/files/kgy-anyagok/2015-03/mentorkoord-beszamolo-

20150307.pdf 

Az eseménynaptár kifejtése 

MMGV, MMSZV, Visszajelzés mentoroktól 

Az MMGV és az MMSZV kérdőív kérdéseit előzetesen kiküldtem a levelezőlistákra, hogy 

véleményezni lehessen. Ezzel viszonylag kevesen éltek, de a tanácsok, amiket kaptam, 

jogosak voltak. Bár a kérdőívek kitöltésére viszonylag hosszú idő állt rendelkezésre, magasan 

alulmúlták a számok az elmúlt években tapasztaltakat – akik azelőtt 10 fölötti kitöltést kaptak, 

most csak öt körülit, de rengeteg egy-két MMGV-t kapott mentor is volt. Nem 

csodálkozhatunk viszont a gólyák passzivitásán, tekintve, hogy az MMSZV-ket sem minden 

szakterületen töltötték ki teljes létszámban, illetve a Visszajelzés mentoroktól is botrányosan 

kevés kitöltést kapott (15/72).  

http://ttkhok.elte.hu/sites/default/files/kgy-anyagok/2014-12/mentorkoord-beszamolo-20141206.pdf
http://ttkhok.elte.hu/sites/default/files/kgy-anyagok/2014-12/mentorkoord-beszamolo-20141206.pdf
http://ttkhok.elte.hu/sites/default/files/kgy-anyagok/2015-02/mentorkoord-beszamolo-20150207.pdf
http://ttkhok.elte.hu/sites/default/files/kgy-anyagok/2015-02/mentorkoord-beszamolo-20150207.pdf
http://ttkhok.elte.hu/sites/default/files/kgy-anyagok/2015-03/mentorkoord-beszamolo-20150307.pdf
http://ttkhok.elte.hu/sites/default/files/kgy-anyagok/2015-03/mentorkoord-beszamolo-20150307.pdf
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Mentorkoncepció 

Az előzetes mentorkoncepciót elkészítése után azonnal kiküldtem véleményezésre. Az ott 

kapott meglátások alapján elkészítettem a második verziót, amit a Küldöttgyűlés tárgyalt. 

Annak ellenére, hogy ezt a rendszer automatikusan kiküldte, észrevételeim szerint nagyjából 

senki nem olvasta el. Ezt arra is alapozom, hogy az utólag, e-mailben kapott vélemények jó 

része a koncepció azon pontjaira vonatkoztak, amik már vagy nem is voltak benne a második 

verzióban, vagy megtörtént az igényelt változtatás. 

A koncepcióval kapcsolatos Küldöttgyűlés reggelén tíz órától vártam az érdeklődőket, hogy 

jöjjenek beszélgetni, feltenni a kérdéseiket. Három órán keresztül öten-hatan voltunk 

összesen, aztán elkezdtek még szállingózni az emberek. Ezek után a Küldöttgyűlés csak 

néhány dologgal kapcsolatban vitázott, és gyakorlatilag változtatások nélkül fogadtuk el a 

második verziót. Ehhez egy módosítást tettünk hozzá egy későbbi ülésen. 

Véleményem szerint a koncepció a mentorképzés keretét adja, az érdeklődőknek nyújthat 

hasznos információkat, illetve az egyes résztvevőkhöz intézett elvárásokat lehet benne 

megtalálni. Ezen túl sok olyan dolgot tartalmaz, amit valóban bizonyos problémák 

megkerülésére vezettünk be – lásd pl. azokat a kritikákat, amik érkeztek, hogy bizonyos 

részeit úgy fogalmaztuk meg, hogy egy-egy emberre stimmeljen a leírás. Bár megértem, hogy 

valakinek az elveivel ez ütközik, de én úgy gondolom, hogy a rendszer működtetése, egysége 

fontosabb, mint a külsőségek. 

Mentorjelentkezés 

A jelentkezés lezárásakor így nézett ki a statisztikánk: 

- Biológia 8, 

- Fizika 9, 

- Földrajz 17, 

- Földtudomány 14, 

- Kémia 9, 

- Környezettan 5, 

- Matematika 19, 

- Tanárképzés 30. 

 

Mentorfoglalkozások 

 

A mentorfoglalkozásokon a jelöltek közös előadással kezdtek, majd utána négy csapatra 

osztva hallgatták meg a különböző szekciók anyagait. 

 

A foglalkozások végeztével egy minőségbiztosítás kérdőívet töltettem ki a jelöltekkel. 

A teljes kiértékelést itt találjátok: 

https://drive.google.com/file/d/0B0l5CEsCWn9zX2djZ0o5XzFMdG8/view?usp=sharing 

 

Arra kimondottan büszke vagyok, hogy az újonnan bevezetett és általam tartott 

Mentorrendszer szekció teljesített az értékeléseken a legjobban, pl. arra a kérdésre, hogy 

melyik előadás tetszett a legjobban, ilyen statisztika született: 

 

https://drive.google.com/file/d/0B0l5CEsCWn9zX2djZ0o5XzFMdG8/view?usp=sharing
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Mentorkirándulás 

 

A kirándulást nagyon gyorsan kellett megszerveznünk, mert kevés időnk volt rá, ettől 

függetlenül szerintem jó programot sikerült a munkacsoporttal összehozni, még terepbejárást 

is tudtunk tartani. A program jól sikerült, a jelöltek jól érezték magukat a feladatok 

végrehajtása közben, illetve jó lehetőség volt őket kicsit jobban megismerni, leginkább a 

szacskóknak és a mentorfelelősöknek. A kiránduláson egy probléma merült csak fel, az pedig 

én magam voltam. Ezt a helyzetet többször, több fórumon átbeszéltük és úgy érzem, 

túlléptünk rajta. 

 

>>>>>>>>>>>>> INNENTŐL KEZDVE NEM SZEREPELTEK AZ ESEMÉNYEK 

KORÁBBI BESZÁMOLÓBAN<<<<<<<<<<<<< 

Játéknap 

A Játéknap idén került először megrendezésre. Az első felében olyan feladatokat kaptak a 

mentorjelöltek, amik a Mentorrendszer szekcióhoz kapcsolódtak: kommunikáció, 

meggyőzőképesség, kiállás, kreativitás. A verseny végeztével kivonultunk a B épülethez, és a 

mentorfelelősök vezetésével irányított játéktanulás kezdődött el, ami gyorsan átcsapott 

random tömegjátékokba (pl. amőbázás). A program nagyon sikeres volt a visszajelzések 

szerint, külön örömet jelentett, hogy bár a program hivatalosan háromkor véget ért, az utolsó 

emberekkel öt után jöttünk el a kampuszról. 

Mentorteszt 

A jelöltek számára a korábbi éveknél rövidebb, egyszerűbb és kellemesebb pontozású tesztet 

állítottam össze. Ennek ellenére az első alkalmakkor sokan megbuktak: 
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Így rengetegen jöttek UV-zni, ahol szigorúbb körülmények voltak, tekintve, hogy 

beugrókérdés volt minden szekcióhoz. Szerencsére az UV-tesztekre jobban felkészültek a 

jelöltek, így ott összesen három embert kellett már csak elbocsátani. Végül az eredetileg 

jelentkezett 111 főből 91 főt tudtunk szóbelire bocsátani. 

Szóbelik 

A szóbelik egy része gördülékenyen ment, a másik része szívszorítóan nehéz volt, hiszen 

azokon a szakterületeken, ahol túljelentkezés volt, rendkívül nehéz volt kiválasztani a több 

alkalmas jelölt közül a legalkalmasabbakat. Szerencsésnek tartom, hogy háromtagú bizottság 

döntött a jelöltekről, hiszen született több olyan döntés, amivel én nem feltétlenül értettem 

egyet, de el kellett fogadnom. Az egyes szakterületeken jól látszódott, hogy kinek mi a 

fontosabb, előnyösebb tulajdonság, amit a jelöltekben keres, ez jó tapasztalat volt számomra 

is. Végső soron megszületett egy lista azokról a mentorokról, akiket kiválasztottunk. Még ez a 

névsor kissé változni fog, de majdnem végleges. 

Mentorhétvége 

A hétvége programját hamar elkezdtük szervezni. A kezdéskor jól fel is pörgött a dolog, 

viszont később nagyon leült, és habár jóval kevesebb dolgot kellett idén egyedül 

megcsinálnom, mint tavaly, azért így is akadt. A szakos mentorfelelősök sokat segítettek, 

nagyon jó kis csapat van kialakulóban, rájuk szeretnék inkább a jövőben is támaszkodni. 

A programok jól sikerültek, eltekintve az esti vetélkedőtől, amikor a hálózat nem bírta el a 

hangrendszert, lett egy órás csúszásunk és már csak pár ügyességi feladatot tudtunk a 

minimálisan már elkezdődött buli közben megcsinálni. Azok viszont eléggé jól sikerültek. 

Szerintem a hangulat mindenkit kárpótolt, a csapatok is eléggé összeértek, az biztos, hogy sok 

tanulságot lehetett levonni a hétvége után. 
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Az előző éves beszámolóm, illetve a pályázatom felülvizsgálata 

Utólagos mentorképzés  

 

Tavaly ilyenkor a biológia, kémia és tanárképzési szakterületeken nagy problémát okozott, 

hogy egyáltalán nem volt meg a minimális mentorlétszám.  

Ennek megoldására igen nagy hangsúlyt kellett fektetnem. Az érintett szakterületek 

koordinátoraival és mentorfelelőseivel közösen kerestünk meg alkalmasnak ítélt embereket, 

esetlegesen volt mentorokat. Szerencsére idén ez a probléma egyedül a biológia szakterületet 

érinti. A SzaB tíz mentort határozott meg, én már nyolcnak is örülnék, szerintem nyolc aktív 

mentor el tudja vinni a biológus gólyákat. Egy jelentkezőnk már van, szóval csak egy lelkes 

embert kell mindenképpen bevonzanunk. 

Mentortábor 
 

Ezt írtam: „A tábor véleményem szerint nagyon jól sikerült. Rengeteg belefektetett munka és 

alváshiány volt mögötte, de megérte. A minőségbiztosítás érdekében erről az eseményről is 

készítettem egy értékelő űrlapot, amit a táborban lévő mentorok kétharmada kitöltött, azaz 

reprezentatívnak mondható. Az értékelések kimondottan pozitívak voltak, úgy tűnt, nagyon 

jól érezték magukat a táborban. 

Az esemény során kiderült, hogy van még mit fejlődnöm stresszkezelésben és 

multitaskingban. Ebből nyilvánvalóvá vált számomra, hogy sokat kell még tanulnom, hogy 

igazán kiismerhessem a mentorok személyiségét.” 

Véleményem szerint mindkét dologban (stresszkezelés & multitasking) sikerült fejlődnöm, 

bár talán nem annyit, mint kellett volna, hiszen a nagyon váratlan helyzetek még mindig ki 

tudnak billenteni lelki egyensúlyomból. 

Pályázat 

Az MMGV-t valóban sikerült informatívra, de mégis könnyen kitölthetőre elkészíteni. 

Tartottunk több MECS-et, bár nem olyan rendszerességgel, mint azt terveztük. Ennek az is az 

oka, hogy nem mindig volt fontos megbeszélni valónk, hiszen a képzési események a jelöltek 

feje fölött szerveződnek, véleménynyilvánításra pedig ott vannak a kérdőívek. 

Az Alumni szervezése idő- és érdeklődéshiányban elmaradt, de úgy érzem, hogy a lényege 

mégis teljesült. Az Alumnit azért akartam létrehozni, hogy egyes képzési eseményeket volt 

mentorok segítsék munkájukkal – ez pedig a kiránduláson volt eddig egyedül szükséges, és 

ott voltak is bőven jelentkezők, szóval igazából ezt is sikerként könyvelem el. 

Létrehoztuk az új mentorkoncepciót, belefoglaltuk a régóta szükséges etikai kritériumokat, 

emellett belekerültek az MSc-s gólyák is, a matematika szakterület kísérleti jelleggel el is 

indította a megvalósítást. 

A képzési eseményekről ezt írtam: „Az egyes programokat jó előre szeretném megtervezni, 

hogy ne legyen az a kapkodás, ami eddig jellemző volt. Természetesen ebben mindenki 

segítségére számítok, aki csak hajlandó részt venni a feladatvállalásban. A közös 
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eseményeken a BGGyK seniorkoordinátorával remélhetőleg legalább olyan jól fogunk tudni 

együttműködni, mint eddig Váradi Fruzsinával.” Valóban sikerült előre dolgozni, bár nem 

akkora hatásfokkal, mint terveztem, de azért sokkal jobban, mint tavaly. Herpai Júliával pedig 

szintén jól együtt tudok működni, annak ellenére, hogy most először csinált ilyesmit, teljesen 

rendben volt. 

„The Mentor Games”: ez is megvalósult, nem teljesen az eredeti koncepció szerint, de 

működik, és a mentorok rendkívül motiváltak. 

Összességében tehát úgy érzem, a pályázatomban vállalt terveknek sikerült megfelelnem. 

Együttműködés 

Kicsivel több, mint egy éve vagyok mentorkoordinátor, hiszen 2014. 04. 29-én kerültem 

megválasztásra. Azóta sok mindent láttam, voltak hullámhegyek és hullámvölgyek is a HÖK, 

a tisztségviselők, a képviselők életében. 

Működésem első felében sokan nagyon elnézőek voltak velem, jobbnak látták a munkámat, 

mint amilyen, ez meglepő volt. Ennél még meglepőbb az, ami viszont most, a második 

felében történik. 

Egyre többet kellett a rendszerrel dolgoznom, egyre több mindent tudtunk a helyén, egyre 

több program van, egyre inkább profi mindenki abban, amit csinál – és ennek ellenére 

elkezdtek egyre többen kritizálni. Az építő jellegű kritikával nincsen problémám – ha nem 

tudjátok, azt hogy kell csinálni, kérdezzétek meg Skobrák Tibort –, de amiket kaptam, 

többször ugyanolyan irreálisak voltak, mint anno a dicséretek. 

Többször olyan érzésem volt, hogy a munkámba nem tudnak belekötni, belekötnek hát a 

személyembe. Nem értem, miért van ez, hiszen tudtommal nem ártottam soha senkinek direkt, 

megpróbáltam mindenkivel harmonikus kapcsolatot kialakítani. A mentorok nagyon jó 

véleménnyel vannak rólam, ez többször kiderült, ezért is furcsák a támadások. Már az is 

felmerült bennem, hogy az emberek hozzászoktak, hogy a HÖK-ön belül mindig káosz és 

fejetlenség van, és egyszerűen irritálja őket, ha valami próbálna rendben folyni – ez viszont 

nagyjából klinikai eset. 

A HÖK-ös kérdőívben volt rengeteg olyan megjegyzés, hogy „belső fúrkálódások” (sic!), 

viszályok vannak, és mindenki fel volt háborodva, hogy ezt mégis hogy képzelik. Hát, így. 

Kaptam egy olyan kritikát is, hogy a Mentorrendszer a káosz és a szétesés felé halad. 

Nézzünk egy kis statisztikát! 

A 2013-2014-es ciklusban a képviselők mindössze 9,5%-a volt mentor. A 2014-2015-ös 

ciklusban már 35,7% volt, a mostani képviselőjelentkezésnél is elérte a 33,3%-ot. Ha a 

képviselőnek jelentkezett személyeket, és az összes mentorjelöltet nézzük (nemcsak azokat, 

akik végül bekerültek), akkor elérjük a 47%-ot! Ez azért is meglepő, mert az idei jelöltek 

számára a HÖK-ös előadás nem igazán hatott bevonó jelleggel, hiszen többen panaszkodtak, 

hogy összeszedetlen volt, és semmi hasznos információt nem tudtak meg belőle. 
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A tisztségviselők között most 6 ember van, akinek már én voltam a koordinátora, és a 

jelenlegiek is érdeklődnek tisztségek iránt – nemcsak már bekerült mentorok, hanem olyanok 

is, akiket végül elbocsátottunk. 

Természetesen nem azt mondom, hogy ez az én érdemem, de a mentorok akkor is remekül 

megvannak, köszönik szépen, próbálják építeni, segíteni a közéletet, koránt sincsen 

összeomlóban a rendszer. 

Itt említeném meg még a fizikus mentorok helyzetét. Sok korábbi beszámolómban 

panaszkodtam a fizika szakterületre, a passzivitásuk és negativitásuk miatt. Az idei gárda 

viszont minden várakozást felül múlt, ezért nagy köszönet jár Hegedüs Dávidnak, aki az 

emberek nagy részét meggyőzte arról, hogy adják le a jelentkezésüket. 

Mindezek mellett persze hatalmas köszönet jár mindazoknak, akik segítették a rendszer 

működtetését, a képzési eseményeken való részvétellel, foglalkozások tartásával, 

feladatötletekkel. Három embert szeretnék kiemelni közülük: Csonka Diánát, Székely 

Gellértet és Saáry Ákost, ők rengeteget segítettek a mostani képzésben. A mentorfelelősi 

rendszer, bár kiforratlan még, szintén sokat segített nekem, így nekik is köszönök mindent. 

Zárógondolatok 

Visszaolvasva a beszámolóm, sok helyen keserűség szűrődik le belőle. Ez sajnos így is van. A 

rengeteg támadás, ami mostanában ért, a motivációm felét legalább megette már. Ne 

csodálkozzunk, hogy elmarjuk magunk mellől az embereket, ha nem tudunk békésen együtt 

dolgozni. 

Ettől függetlenül a Mentorrendszert még mindig hihetetlenül szeretem, az idei mentorgárda 

maga a csúcs, és én mindent meg szeretnék tenni, hogy segíthessek nekik. Nem akarom itt 

hagyni még őket, a rendszert. Ehhez persze két dologra lesz szükségem: 

1) Legyen lehetőségem végig vinni legalább ezt a Mentorrendszert még, azaz válasszanak 

újra. 

2) Legyen végre olyan rendezvényszervező biztosunk, aki tud nekem segíteni a rendezvények 

lebonyolításában, hogy a hátteret tudja biztosítani és ne az legyen, hogy nekem kellene 

egyszerre két-három helyen lennem. 

Nagyon hosszú lett a beszámolóm, ha a végére jutottál, azt tisztelettel megköszönöm, ha 

pedig szavazatoddal támogatni is tudod az elfogadását, azt még inkább. 

Ha bármi kérdéses lenne, keress személyesen, vagy bármelyik kommunikációs felületen! 

Budapest, 2015.05.03. 

Török Mátyás 

Mentorkoordinátor 

ELTE TTK HÖK 

mentorkord@ttkhok.elte.hu 

30/270-3144 

mailto:mentorkord@ttkhok.elte.hu

